
 

 

 

Αθήνα,  19.12.2024 

Ερώτηση   

Προς: Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Οι καλλιεργητές πυρηνόκαρπων στο χείλος της καταστροφής. Να δοθούν 

άμεσες λύσεις». 

Τρία ολόκληρα χρόνια βρίσκεται σε εξέλιξη νέα ασθένεια στα πυρηνόκαρπα της 

Πέλλας που σήμερα έχει εξαπλωθεί σε πάνω από 26.730 στρέμματα στους νομούς 

Φλώρινας, Τρικάλων, Πιερίας, Πέλλας, Ημαθίας, Θεσσαλονίκης, Κιλκίς και Λάρισας. 

Συνολικά 1.778 καλλιεργητές έχουν πληγεί από παραμορφωμένα πυρηνόκαρπα     

(ροδάκινα, νεκταρίνια, βερίκοκα, δαμάσκηνα) στοιχεία που προέκυψαν από τις 

δηλώσεις των ίδιων των καλλιεργητών στην ηλεκτρονική πλατφόρμα που δημιούργησε 

για τον σκοπό αυτό η Εθνική Διεπαγγελματική Οργάνωση Πυρηνοκάρπων. 

 

Από τα παραπάνω στοιχεία που δηλώθηκαν προκύπτει ότι το μεγαλύτερο πρόβλημα 

εντοπίζεται στο νομό Πέλλας, όπου 1.304 παραγωγοί δήλωσαν αλλοιώσεις σε 20.809 

στρέμματα. 

 

Το φαινόμενο έχει λάβει ήδη πολύ ανησυχητικές διαστάσεις καθώς πρωτοεμφανίστηκε 

το 2021 σε αγροτεμάχιο 10 στρεμμάτων στις Αμπελειές Πέλλας και μέσα σε τρία 

χρόνια εξαπλώθηκε ραγδαία, πλήττοντας τις καλλιέργειες εκατοντάδων παραγωγών.  

Παράλληλα φάινεται πως μέχρι σήμερα κανείς δεν γνωρίζει με σιγουριά από που έχει 

προέλθει η συγκεκριμένη ασθένεια, αν είναι αντιμετωπίσιμη, αν θα συνεχίσει να 

εξαπλώνεται κ.ο.κ. Μάλιστα οι ροδακινοπαραγωγοί των Αμπελειών έχουν 

πραγματοποιήσει συνάντηση με τον Υφυπουργό και δεν έχουν λάβει καθόλου 

ικανοποιητικές απαντήσεις, όπως δηλώνουν οι ίδιοι.   

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

2341

Ημερομ. Κατάθεσης:

19/12/2024



 

 

Πρόκειται λοιπόν για ένα φλέγον ζήτημα που πλήττει τις τοπικές οικονομίες, τα 

αγροτικά εισοδήματα, αλλά και το σύνολο της οικονομίας της χώρας. Τη στιγμή 

μάλιστα που τα εισοδήματα των αγροτών όχι μόνο έχουν μειωθεί δραματικά αλλά είναι 

εντελώς αβέβαια και παράλληλα η κλιματική αλλαγή, απέναντι στην οποία είμαστε 

εντελώς ανοχύρωτοι, αποτελεί μόνιμη απειλή για την εγχώρια αγροτική παραγωγή.  

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια άμεσα μέτρα σκοπεύει να λάβει για την αποζημίωση των παραγωγών και 

ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα καταβολής αυτών των αποζημιώσεων; 

2. Προτίθεται το Υπουργείο να απαλλάξει προσωρινά τους πληγέντες 

παραγωγούς από υποχρεώσεις προς το κράτος; 

3. Πότε θα κοινοποιηθεί το σχέδιο αντιμετώπισης του φαινομένου, ώστε να 

διασφαλιστεί η απρόσκοπτη συνέχιση της καλλιέργειας για το 2025; 

4. Θα ληφθεί υπόψη η πρόταση των παραγωγών για ελάχιστη αποζημίωση 600 

ευρώ ανά στρέμμα και καταβολή αυτής πριν το τέλος του 2024; Γιατί δεν έχει 

καταβληθεί στους πληττόμενους αγρότες ούτε ένα ευρώ μέχρι σήμερα; 

5. Ποιες οι ενέργειες του Υπουργείου και των αρμόδιων εποπτευόμενων 

Οργανισμών του από το 2021, όταν η προσβληθείσα έκταση ήταν 10 

στρέμματα, έως σήμερα; 

6. Εξετάζει η κυβέρνηση τη λύση ενός προγράμματος αναδιάρθρωσης 

καλλιεργειών, ώστε οι πληττόμενοι παραγωγοί να καταστήσουν τα 

αγροτεμάχια τους παραγωγικά εκ νέου; Και ποιο το ύψος ενίσχυσης ανά 

στρέμμα;  

7. Προτίθεται το Υπουργείο να κηρύξει την πληγείσα περιοχή σε κατάσταση 

έκτακτης ανάγκης; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές  

 

Αχτσιόγλου Ευτυχία (Έφη) 

 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

 



 

 

Ζεϊμπέκ Χουσεϊν  

 

Τζούφη Μερόπη  

 

Φερχάτ Οζγκιούρ 

 

Φωτίου Θεανώ  

 

 

 




